
Kedves Szilágyi Zsolt! 

 

Egyetemi elfoglaltságom miatt a megváltoztatott időpontú ülésen részt venni nem tudok. Ezért 

írásban küldöm véleményem összefoglalását. 

1. Továbbra is hibásnak tartom, az un. „zöldmezős” DbC döntést. Minden hasonló 

nagyberuházás nyugaton fiaskóval végződött, erről személyesen meggyőződhettem 

2. Tizenkét éven át a legkiválóbb szakemberek bevonásával foglalkoztunk a témával. Fácit: az 

ilyen beruházások nagyságrendekkel drágábbak, mint meglévők korszerűsítése. Főleg 

azonban „bejáratásuk” egy évtizedet is igénybe vesz, és utána sem felelnek meg a 

döntéshozók eredeti elvárásainak. 

3. A DbC körüli bizonytalankodások, értékes idő eltelte, újra felveti a hibás döntés 

felülvizsgálatának lehetőségét. A döntéselőkészítés folyamán vizsgált alternatívák közül 

egyetlen kategória kivételével a Szt. J. kh. bizonyult a legalkalmasabbnak. A közlekedés a DbC 

követelményeinek megfelelő megszervezésével együtt, a Szt. J. kh.-zal szemben a 

„zöldmezős” beruházás még mindig nagyságrenddel magasabb összköltséggel jár. 

4. A jelenlegi döntés végrehajtása esetén is elkerülhetetlen a Szt. J. kh. és a Kútvölgyi rész teljes 

korszerűsítése, melynek költségvonzata konvergál a 40 mrd Ft felé – ez semmiképpen sem 

kiváltható a DbC kelenföldi megvalósításával. 

5. A Szilágyi Zsolt vezetésével három éve elindított polgári kezdeményezés által összegyűjtött 

13 ezer aláírás a hozzátartozók és a baráti ill. ismeretségi körök bevonásával olyan több 

tízezres szavazópolgári réteget képvisel, mely a 2018-as választásnál nagy súllyal esik latba. A 

Szt. J. kh. teljes korszerűsítésének elhúzódása által okozott csalódás a szavazópolgárok egy 

részének távolmaradását okozhatja, mely ún. „biztos szavazóköröket” is veszélyeztethet. 

Márpedig a polgári erők választási győzelme, a 2010-ben megkezdett országépítő munka 

folytatása és a nemzetünket érő hatalmas kihívásokkal és fenyegetésekkel való eredményes 

szembeszállás érdekében, az egyéni szavazókörzetek eredményétől függ. Kelenföld esetében 

olyan jelentős az előrelépés 2010 óta, hogy ez a DbC ottani felépítése nélkül is jó választási 

eredmények megalapozója lehet 2018/19-ben. 

6. Mindezek fényében bölcs lépés lenne a DbC-döntés gyors felülvizsgálata és „arcveszteség” 

nélküli megváltoztatása. Amennyiben ez mégsem történik meg, úgy legalább az év vége előtt 

ünnepélyes keretek között be kell jelenteni az „Új Szent János Kórház”-beruházás 

megindítását látványos első lépések megtételével, melyek a szavazópolgárokat a kórház 

hatalmas vonzáskörzetében meggyőzik az elindított folyamat visszafordíthatatlanságáról és 

további bizonytalankodások és értékes időveszteségek végleges elkerüléséről. 

Eredményes tanácskozást kívánva, a résztvevőket köszöntve, maradok 

szívélyes baráti üdvözlettel: 

Dr. Gróf Bethlen István 

2017. szeptember 5. 

 

      


